2002年4月全国大联考 (主卷)

英语参考答案及评分标准

第一卷

1.A    2.B    3.B    4.A    5.C    6.A    7.C   8.B   9.C   10.B

11.C    12.A    13.A     14.B    15.C   16.C   17.C   18.B   19.C    20.B

21.D   22.C   23.A    24.D   25.B    26.C   27.A    28.B    29.C   30.C

31.D   32.A    33.D   34.D    35.B    36.B    37.A    38.B    39.B    40.A

41.C   42.C   43.A   44.D    45.D    46.B   47.C   48.A    49.A     50.D

51.A   52.D   53.B   54.A      55.B     56.D    57.A   58.C   59.D     60.B

61.D    62.A    63.D    64.C    65.B    66.B    67.B    68.C    69.D    70.D

71.D    72.C    73.A     74.B     75.A

第二卷

第一节：

76.large 前加 the   77.in → among  78.its → their   79.number → numbering  80.practical → practiced   81.after → before   82.去第二个 the  83.√   84.grew → grow    85.at → in

第二节：

One possible version: 

With the development of economy and China's WTO entry, more and more families have cars of their own.

As we all know, cars are a very fast kind of transport. With the help of a car, we'll be able to get to any place we want easily and quickly. Life will be much more convenient. Besides, it'll play an important role in stimulating the economy of the whole nation.

Nevertheless, the pollution that cars bring us should not be ignored. The waste air of cars is a real danger to the environment. A large number of poisonous substances given off from the car do great harm to our health. So, cars bring us both advantages and disadvantages. I do hope people can own a private car, but pay more attention to our environment as well. 

一、评分原则：

1.本题总分为25分，按5个档次给分。

2.评分时，先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来衡量，确定或调整档次，最后给分。

3.词数少于80和多于120的，从总分中减去2分。

4.评分时，应注意的主要内容为：内容要点、应用词汇和语法结构的数量和准确性、上下文的连贯性及语言的得体性。

5.拼写与标点符号是语言准确性的一个方面，评分时，应视其对交际的影响程度予以考虑。英、美拼写及词汇用法均可接受。

6.如书写较差，以至影响交际，将分数降低一个档次。

二、内容要点：

1.经济的发展和世贸组织的加入。

2.越来越多地进入家庭。

3.一方面方便了生活……另一方面造成了污染。

4.既要发展经济又要保护环境。

三、各档次的给分范围和要求：

第五档(很好)：(21—25分)

完全完成了试题规定的任务。

—覆盖所有内容要点。

—应用了较多的语法结构和词汇。

—语法结构或词汇方面有些许错误，但为尽力使用较复杂结构或较高级词汇所致；具备较强的语言运用能力。

—有效地使用了语句间的连接成分，使全文结构紧凑。

完全达到了预期的写作目的。

第四档(好)：(16—20分)

完全完成了试题规定的任务。

—虽漏掉1、2个次重点，但覆盖所有主要内容。

—应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。

—语法结构或词汇方面应用基本准确，些许错误主要是因尝试较复杂语法结构或词汇所致。

—应用简单的语句间的连接成分，使全文结构紧凑。

达到了预期的写作目的。

第三档(适当)：(11—15分)

基本完成了试题规定的任务。

—虽漏掉一些内容，但覆盖所有主要内容。

—应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。

—有一些语法结构或词汇方面的错误，但不影响理解。

—应用简单的语句间的连接成分，使全文内容连贯。
整体而言，基本达到了预期的写作目的。

第二档(较差)：(6—10分)

未恰当完成试题规定的任务。

—漏掉或未描述清楚一些主要内容，写了一些无关内容。

—语法结构单调、词汇项目有限。

—有一些语法结构或词汇方面的错误，影响了对写作内容的理解。

—较少使用语句间的连接成分，内容缺少连贯性。

信息未能清楚地传达给读者。

第一档(差)：(1—5分)

未完成试题规定的任务。

—明显遗漏主要内容，写了一些无关内容，原因可能是未理解试题要求。

—语法结构单调、词汇项目有限。

—较多语法结构或词汇方面的错误，影响对写作内容的理解。

—缺乏语句间的连接成分，内容不连贯。

信息未能传达给读者。

0分： 未能传达给读者任何信息：内容太少，无法评判；写的内容均与所要求内容无关或所写内容无法看清。

四、说明：

1.内容要点可用不同方式表达。

2.对紧扣主题的适当发挥不予扣分。

附：听力部分录音稿

Tapescripts:

1. M: How about my food? I've been sitting here for almost half an hour.

W: I'm sorry, sir. It must be ready by now.

2. W: Jack, would you mind driving me to station?

M：Sure, why not!

3. M: The room filled with smoke. I can hardly breathe.

W:I agree. Smoking should not be permitted in this room at all. 

4. M: How did your parents like the play they attended last week? 

W: My mother thought the language was terrible, but my father liked it.

5. M: My library book is ten days overdue. Can you tell me how much I owe you?

W: Let's see, ten days at 5 cents a day will cost you fifty cents. 

6. W: Would you like to come to dinner with us in our new home next Saturday evening?
M: I'd love to. When did you move in?

W: About two weeks ago.

M: How do you like it?

W: Oh, we love it. It's much quieter than living in the town. And it has far more rooms than our old home. 

M: What about life there?

W: It's convenient. There's a big supermarket near our home. It's about 5 minutes drive.

M: Well, I'm looking forward to seeing your new home. By the way, can I bring my girlfriend to the dinner? 

W: Of course , you can.

7. W: So you've had a talk with your dad, haven't you?

M: Yes. But dad seems not interested in it. He insists that I go to college first after I graduate from high school.W: What did you say?

M：I told him I would like to work for some time before I could decide what I was going to do. 

W: Did he agree with you?

M: Well, he said it was not easy for a high school graduate to find a job.
W: It's true. More people are out of work these days. Talk with your mother and see what she thinks.

M:I will.

8. W: What can I do for you?

M: I'd like to see your five speed bicycle.

W: Certainly.

M: How much is this one?

W: Eight hundred yuan.

M: Well, I don't think I can afford it. Do you have a cheaper one? 

W: We will have some new models in about two days' time. I believe there will be more choices for you then.M: Good. I'll come and have a look the day after tomorrow.

9. M: Beautiful day, isn't it?

W: Yes, it is. We haven't had this weather for a long time. 

M: No, we haven't. What do you plan to do today?

W: I'm not sure. Maybe we'll go for a bike ride. 

M: Sounds great. But make sure you don't go too far. 

W: Why not?

M: Well, it's still winter. The weather is always changeable at this time of year. Last time we went out for a bike ride, we got caught in a heavy shower, and we were 50 miles away from home! 

10. My name is Rachael. When I grow up, I want to be a biology teacher because then I could teach children about the environment. I think that the world is a wonderful place, but I worry about it. People don't care about nature. They only care about making lots of money. They should remember that if we destroy all the trees, then we will not survive. I get sad, too, when people kill each other. Grown ups play silly games sometimes. It's no fun. 
